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Ani sme sa nenazdali, včera ešte vianoce 
a po veľmi krátkej dobe sme mali koniec 
našich zábavných fašiangových dní. 
V sobotu, pred popolcovou stredou sme 
tak ako po iné roky, zorganizovali akciu 
pre všetkých, ktorí mali záujem o  spev, 
tanec, zábavu, dobré jedlo a  hlavne 
stretnutie s blízkymi ale aj s  tými, s kto-
rými sme sa roky nevideli. Už sa stalo 
tradíciou, že do tejto akcie sa zapájajú 
takmer všetky organizácie pôsobiace 
v  našej obci, čo je pre organizátorov 
veľmi potešujúce a  za čo im patrí veľ-
ká vďaka. Práve v  tento deň môžeme 
vidieť vyparádených poľovníkov, ktorí 
prinášajú so sebou kulinárske špeciality, 
našich ovčiarov, ktorých guláš je známy 
široko-ďaleko. Zahanbiť sa so svojim 

Na zasadnutí OZ poslanci               
schválili

- otváracie hodiny v podniku Krčma Maroša 
Skladaného, ul. Murgašova 
- umiestnenie 1 hracieho automatu v Krčme 
od fi rmy AG PLAY Bratislava 
- otváracie hodiny predajne MMJ Invest, 
Partizánska ul. 309/20 
- nájom pozemku na Čaneckého ul. 789/12 
na prevádzku predajne potravín Alžbete Ma-
kovej
- umiestnenie dopravnej značky –slepá uli-
ca- na Potočnej ulici na návrh Jozefa Bošeľu
- zmenu rozpočtu obce rozpočtovým opat-
rením 1/2016
- predloženie žiadosti o poskytnutie dotácie 
v rámci výzvy rady vlády pre prevenciu krimi-
nality pre r. 2016 pre projekt Rozšírenie kame-
rového systému so spolufi nancovaním obce vo 
výške 3 148 €
- zmluvu o  spolupráci s  Implementačnou 
agentúrou Ministerstva práce sociálnych vecí a 
rodiny v rámci projektu: Podpora opatrovateľ-
skej služby
- zmluvu o výkupe separovaného komunál-
neho odpadu 
- zmluvu o  vykonávaní kovového odpadu 
so spol. F.O.X. Mládežnícka ul., Heľpa

Fašiangy v HeľpeFašiangy v Heľpe

kuchárskym umením nedali ani členky 
Klubu dôchodcov a  naše kuchárky zo 
školskej jedálne. Ale nielen bruchom je 
človek živý a  program, ktorí pripravili 
členovia FS Heľpan, Heľpančok, SZZP, 
3P, Ľudovej hudby,  bol duchovnou po-
travou v  pravom slova zmysle. Zábava 
pod ich taktovkou sa konala nielen živou 
pozvánkou po dedine, ale aj na námestí 
obce. Detských návštevníkov čakali súťa-
že poriadané pedagógmi základnej ško-
ly. K  zdarnému priebehu tohtoročných 
fašiangov prispeli aj Ing. Marián Ďurica, 
Pozemkové spoločenstvo pasienkárov 
a urbarialistov, Torben Božík.
Všetkým ďakujeme za pripravené a zrea-
lizované krásne fašiangové chvíle. 

/MK/

Zápisnica z 13. zasadnutia 

Obecného zastupiteľstva v Heľpe
Zasadnutie sa konalo 29.januára 2016 v zasadacej miestnosti Úradu. Na-
vrhnutý 18 bodový program bol jednomyseľne prijatý. Prítomní: 9 po-
slancov, starosta, kontrolórka obce, pracovníci Úradu, hostia : Stanislav 
Skladaný, Ján Kubajda, Milan Riapoš.

- prevádzkový poriadok multifunkčného ih-
riska v areáli materskej školy
- dodatok k  smernici verejného obstaráva-
nia č. 1/2016
- zmluvu o dielo č. 1/2016 na vyhotovenie 
projektovej dokumentácie stavby: Rekonštruk-
cia elektroinštalácie v budove ZŠ so zhotovite-
ľom RL Projekt s.r.o. Poprad
- príspevok pre Jána Kubajdu na náhradu 
škody po požiari vo výške 250 €
- predloženie žiadosti o  poskytovaní pod-
pory formou dotácie z  Environmentálneho 
fondu na zateplenie budovy materskej školy 
v  rámci zvyšovania energetickej efektívnosti 
so spolufi nancovaním obce vo výške 13 079,49 
€ a predloženie žiadosti na zateplenie budovy 
zdravotného strediska so spolufi nancovaním 
obce vo výške 10 458,54 €
- vybudovanie informačného systému 
v obci – poslanecký návrh Márie Fedorovej
- návrh  poslanca Milana Málika  na schvále-
nie zámeru na kúpu 9 miestneho vozidla 
- návrh poslanca Milana Málika na cenu 
obce pre Dobrovoľný hasičský zbor v Heľpe za 
vynikajúce výsledky, propagáciu obce a za čin-
nosť pri záchrane majetku občanov  
- Rozčlenenie investičných akcií v rámci ka-

(Dokončenie na str. 2)

Financovanie investičných  
akcií v roku 2015     

Názov investičnej akcie Celková suma 
 Finančná   
účasť obce 

Iné Finančné 
zdroje(dotácie)

Sponzorský 
dar

Doplnenie vzdušného vedenia 
a osvetľovacích bodov v Obci 
Heľpa s dodávkou svietidiel a 
výložníkov 8 902,80 8 902,80   

Spevnenie ľavého okraja cesty 
pti Obecnom úrade 9 837,28 9 837,28   

Projektová dokumentácia - 
zosuv svahu na ulici Hronskej 1 800 1 800   

Náter amfi teátra 937,61 937,61   
Drevené striešky na amfi teátri 2 400 2 400   

Splašková kanalizácia 
STOKA“1“ ul. Murgašova 15 733,31 15 733,31   
Oprava miestnych 
komunikácií 18 068,04 68,04 18 000  
Projektová dokumentácia 
rekonštrukcia zdroja tepla MŠ 4 400 4 400   

Projektová dokumentácia 
rekonštrukcia zdroja tepla 
Zdravotného strediska 3 500 3 500   
Výstavba Multifunkčného 
ihriska 65 000 5 000 40 000 20 000
Rekonštrukcia obecného  
rozhlasu 2 000 2 000   
Prepoj na kanalizácií popod 
potok Krivuľa 4 293,44 4 293,44   

Montáž sadrokartónového 
stropu v zasadačke Požiarnej 
zbrojnice 1 247,93 1 247,93   

Sanácia svahu na ul. Hronskej 26 188,60 26 188,60   

Konvektomat v ŠJ 5 575,80 5 572,80   

Modernizácia verejného 
osvetlenia v obci Heľpa 104 907,26 5 245,36 99 661,90  
Spolu 274 792,07 97 127,17 157 661,90 20 000
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OBECNÝ ÚRAD 
OZNAMUJE, UPOZORŇUJE, VYZÝVA

   Predseda Národnej rady Slovenskej 
republiky rozhodnutím č. 307/2015 
Z. z. vyhlásil voľby do Národnej rady 
Slovenskej republiky a určil termín ich 
konania na sobotu  5. marca 2016. 
   Rozhodnutím starostu obce č.  
12/2015 z 4. decembra 2015 boli v 
zmysle platnej legislatívy v obci Heľpa 
vytvorené 3 volebné okrsky, ktoré sa 
budú nachádzať v budove Základnej 
školy v Heľpe, na ulici Školskej 604/17. 
(budova novej základnej školy)
Do okrsku č.1 sú zaradení občania, 
ktorí majú trvalý pobyt na území 
obce Heľpa na uliciach: Furtačka, 
Hlavná, Hronská, Mládežnícka, Poľ-
ná, Potočná, Rovná, Sama Chalúp-
ku, Strmá, Tichá, Záhradná - voleb-
ná miestnosť č. 1
Do okrsku č. 2 sú zaradení občania, 
ktorí majú trvalý pobyt na území 
obce Heľpa na uliciach: Cintorínska, 
Farská, Krížna, Mlynská, Partizán-
ska, Školská, Štúrova, Za školou - 
volebná miestnosť č. 2 
Do okrsku č. 3 sú zaradení občania, 
ktorí majú trvalý pobyt na území 
obce Heľpa na uliciach: Alexyho, 
Burkovaná, Čaneckého, Furmanská, 
Hurbanova, Hviezdoslavova, J.C. 
Hronského, Jánošíkova, Krátka, 
Mierová, Murgašova, Plickova,  Pod 
Pustinou, Pri štadióne, Studničná - 
volebná miestnosť č. 3 
Obec zostavuje a vedie stály zoznam 
voličov, v ktorom sú zapísaní občania 
SR, ktorí majú trvalý pobyt v obci, bez 
ohľadu na to, či sa tu zdržujú. Občania 
si môžu skontrolovať, či sú zapísaní v 
zozname voličov na obecnom úrade v 
úradných hodinách. 
Volič môže voliť na území SR vo voleb-
nom okrsku, v ktorého zozname voli-
čov je zapísaný alebo v ktoromkoľvek 
volebnom okrsku na základe hlasova-
cieho preukazu. Hlasovací preukaz si 
volič musí vybaviť na obecnom úrade 
podľa miesta trvalého pobytu. Hlaso-
vacie preukazy sa vydávajú osobne 
najneskôr posledný pracovný deň 
pred konaním volieb v úradných ho-
dinách, alebo na základe splnomoc-
nenia. 
Koncom mesiaca Vám bolo doručené 
do každej domácnosti 1 oznámenie o 
čase a mieste konania volieb a 1 zo-
znam kandidátov uvedených na zare-
gistrovaných kandidátnych listinách. V 
týchto voľbách je to po prvýkrát len 1 
oznámenie a 1 zoznam do rodinného 
domu, nie ako to bolo doposiaľ na kaž-
dého voliča.
Novinkou pri hlasovaní je, že každý 
volič sa po prevzatí hlasovacích lístkov 
podpisuje aj do zoznamu voličov. 
Ďalšou novinkou je aj to, že volič je 
povinný odovzdať nepoužité hlasova-
cie lístky do schránky na odloženie 
nepoužitých alebo nesprávne upra-
vených hlasovacích lístkov, ak tak 
neurobí, okrsková komisia vyhoto-
vuje Oznámenie o podozrení zo spá-
chania priestupku, ktoré sa doručuje 
na Okresný úrad Brezno, za čo môže 
byť voličovi uložená pokuta do výšky 
33,- €.

Verejná kanalizácia
Opätovne upozorňujeme občanov, že 
podľa zákona NR SR č. 442/2002 Z. z. 
o  verejných vodovodoch a  verejných 
kanalizáciách a o  zmene a  doplnení 
zákona č. 276/2001 Z. z. o regulácii 
v sieťových odvetviach, je každý občan 
povinný splniť technické podmienky 
a pripojiť stavbu alebo pozemok, kde 
vznikajú odpadové vody na verejnú 
kanalizáciu a  pristúpiť k uzatvoreniu 
zmluvy o pripojení s vlastníkom verej-
nej kanalizácie, ktorým je obec Heľpa. 
Výnimkou sú tí vlastníci, ktorí nemajú 
možnosť sa pripojiť z  oprávneného 
dôvodu (chýba kanalizácia, nemajú 
vodu alebo sa ich stavba alebo poze-
mok nachádza pod úrovňou kanalizá-
cie). Títo sa musia riadiť Všeobecným 
záväzným nariadením č. 1/2012 o ve-
rejnej kanalizácii, odpadových vo-
dách, vodách z  povrchového odtoku 
a spoplatňovaní spracovania odpado-
vých vôd v  obci Heľpa a  čl. 9 VÝVOZ 

Na Silvestra sme  sa zišli na námestí našej obce nielen preto, aby sme privítali Nový 
rok 2016, ale aj preto, aby sme nadviazali na tradíciu. Tradíciu, ktorá je nadčasová, 
má vyšší zmysel a tou je nezištná pomoc a podpora . Dobrovoľní darcovia svoju po-
moc tentoraz venovali  rodine Jozefa Rusnáka a smerovala na opravu jeho zniče-
ného domu po požiari. Toto bola jedna z mnohých aktivít smerujúca k tejto rodine 
a opäť priniesla očakávaný výsledok. Nielenže sme podporili dobrú vec, ale utvrdili 
ste ma v tom, že ja a moji najbližší ideme správnym smerom.  
Veľké „ ďakujem“ patrí samozrejme Vám, ktorí ste dobrovoľne prispeli fi nančne 
priamo na námestí, ale aj všetkým ostatným, ktorí akoukoľvek formou prispeli 
k tejto akcii. Sú to hlavne sponzori Silvestrovského punču, vďaka ktorým sme od 
dobrovoľných darcov získali neuveriteľných 1537 € !!! Slza v oku a poďakovanie od 
človeka, ktorému sme priamo na námestí odovzdali dar je najväčším ocenením a 
povzbudením. V jednom rozhovore mi Jozef povedal: „Vďaka dobrým ľuďom dnes 
máme opäť strechu nad hlavou a keby nie tejto pomoci, nemal by som to, čo dnes 
mám“ . 
V novom roku 2016 Vám všetkým vinšujem okrem zdravia, šťastia a lásky , aby ste 
nikdy nepotrebovali pomoc od iných, ale aby ste lásku, dobro a pomoc len rozdá-
vali!                                                                                                                                               Milan Málik   

POĎAKOVANIE
V dôsledku nešťastnej udalosti nám 
13.12.2015 zhorela  hospodárska bu-
dova.  Ani sme neverili, že sa nájde 
toľko dobrých  ľudí , ktorí nám pomô-
žu. Touto cestou sa chceme srdečne 
poďakovať všetkým spoluobčanom, 
ktorí nám fi nančne prispeli na opra-
vu hospodárskej budovy, aj našim 
hasičom, ktorí nám pomáhali uhasiť 
požiar . 
  Osobitne   chceme  poďakovať  ZO 
SZZP, M. Pribylinovej, M. Filovej, 
J. Baťkovej rod. Fedorovej, rod. 
Omastovej, rod. Latinakovej, rod. 
Rusnákovej, rod. Kubajdovej a rod. 
Riapošovej. 
Všetkým tým, ktorí nám fi nančné  
prispeli alebo inak pomohli,  z celého 
srdca  ďakujeme.  

Rodina Kubajdová  

Zápisnica z 13. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Heľpe

pitálových výdavkov obce podľa priorít na r. 
2016 takto:
1. Rekonštrukcia elektroinštalácie v  ZŠ - 40 
tis. eur
2. Kanalizácia na Hronskej ulici - 45 tis. eur
3. Rekonštrukcia obecného rozhlasu - 2700 
eur
4. Projektová dokument. na rekonštrukciu 
budovy Úradu a prístavbu - 32 tis. eur
5. Autobusová zastávka na Hlavnej ul. - 30 
tis. eur
6. PPD cyklotrasa - 550 eur
7. Zberný dvor – inžinierske siete - 3500 eur
8. Nákup kopírovacieho stroja - 2000 eur 
9. Nákup mikrobusu - 25 tis. eur  
10. IBV – inžinierske siete - 20 tis. eur
11. Chodník ku železničnej stanici – dokonče-
nie - 10 tis. eur
12. Informačný systém v obci -  6 tis. eur 

zamietli
- žiadosť OZ Šťastné detstvo z Pohorelej o fi -
nančnú výpomoc

prerokovali a odložili
- žiadosť Milana Riapoša o  schválenie pre-
vádzky otváracích hodín pre prevádzku Pizeria 
na Čaneckého u. 354/58. Na návrh kontrolórky 
obce odložili rozhodnutie v tejto veci, kým sa 
doriešia a  zosúladia záležitosti súvisiace so 

(Dokončenie zo str. 1)

Voľby do NR SR

Silvester na námestí opäť 
                                    SPÁJAL DEDINU ...

zmenou účelu stavby.
- žiadosť Jána Štúbera z Partizánskej ul. o od-
pustenie stočného, kým predloží potrebné 
podklady

uložili
- Obecnému úradu - na návrh Milana Málika 
- aktualizovať Štatút obce, Rokovací poriadok 
OZ, Zásady hospodárenia  a nakladania s ma-
jetkom obce a Zásady rozpočtového hospo-
dárenia

poverili
- OcÚ-  na návrh Milana Málika- rokovať s ve-
dením oblastného riaditeľstva  Slovenskej spo-
riteľne a.s.  o poskytnutí priestorov na prevádz-
ku na námestí obce 

 vzali na vedomie
- vyhodnotenie kontrolnej činnosti za 2. pol-
rok 2015
- kontrolu plnenia uznesenia
- informácie o stave pripravovaných investič-
ných akcií
- informáciu o voľbách do NR SR
- informácie o obslužnom integrovanom sys-
téme.

Interpelácie:
1. Mária Fedorová žiadala vysvetlenie k  uza-
tvorenej zmluve o prenájme priestorov Klubu 
na školskom vŕšku so spoločnosťou TM Consul-
ting. Ďalej sa pýtala na zriadenie výtvarnej trie-

dy ZUŠ v priestoroch Klubu. Toto nie sú vhodné 
priestory pre školskú činnosť. Deti potrebujú 
lepšie priestory - triedu, treba školské alebo 
iné pracovné stoly, priestor, kde si budú môcť 
uložiť pomôcky a výrobky. Navrhla hľadať iné 
riešenie.
2. Mgr. Hyriaková sa pýtala, akí zamestnanci 
pracujú v  obci, či sú platení z  rozpočtu obce, 
alebo v rámci projektov. Žiadala poslať tabuľku  
nákladov na týchto zamestnancov, koľko stoja.
3. Ján Kukuľa  sa vrátil ku kultúrnemu letu,  žia-
dal vypracovať plán, aby  vedel akcie ponúknuť 
hosťom. Oslovia sa organizácie a školy a pra-
covníčka kultúry pripraví plán.
4. Kukuľa sa pýtal sa, akým spôsobom je p. 
Kemková zamestnaná v ZŠ.  Odpoveď starostu 
- nadrába si.  
5. Milan Málik sa pýtal, koľko išlo výziev na 
predloženie dokladov o  odvoze splaškov ob-
čanom, ktorí majú žumpy. Odpoveď – žiadna.
6. Poslanec Málik interpeloval ohľadom nein-
formovania poslancov o spoločenských akci-
ách fi nancovaných obcou.
7. Málik si ďalej žiadal informácie  ohľadom 
fi nancovania akcie v Bratislave – otázka od ob-
čanov.
8. Málik ešte predložil ďalšiu otázku od obča-
nov k zimnej údržbe ulíc, prečo sa nemajú plu-
hovať ulice, kde bude odstavené auto. 
Rôzne:
- Mgr. Hyriaková navrhla posýpať kritické úse-
ky ulíc, napr. Farská ,keď je sneh a poľadovica.
- Dr. Babeľa upozornil na poškodenú vozovku 
na Tichej ul., ktorú treba opraviť.
- Ján Kukuľa  opakovane upozornil na potre-
bu úpravy odpadovej rúry pred Hančina.
- Kysucký predložil požiadavku na úpravu 
osvetlenia na Hlavnej ul. č. 2 pred Koreňa, kde 
strom bráni osvetleniu priestorov.
- V závere poslanec Milan Málik oznámil, že 
sa vzdal postu zástupcu starostu a  predložil 
k tomu aj svoje stanovisko.
viac na www.helpa.sk 

skrátenú zápisnicu spracovala 
Mária Fedorová

A  ZNEŠKODŇOVANIE ODPADOVÝCH 
VÔD ZO ŽUMP DO ČOV, bod 3). 
Prevádzkovateľ žumpy je povinný 
predložiť povereným osobám obce 
Heľpa doklad o  spôsobe zneškodne-
nia odpadových vôd zo žumpy. 
Odpad zo žump a septikov je zakáza-
né vypúšťať do vodných tokov, miest-
nych rigolov a na vlastné a cudzie po-
zemky. Taktiež je zakázané vypúšťať 
dažďovú vodu do kanalizácie.
Vzhľadom k  vyššie uvedenému vyzý-
vame všetkých majiteľov nehnuteľ-
ností, ktorí sa do dnešného dňa ne-
pripojili do verejnej kanalizačnej siete, 
aby tak vo vlastnom záujme urobili 
v čo najkratšom čase.

Výrub stromov v našej obci
Okresný úrad Brezno, odbor starostli-
vosti o životné prostredie na  žiadosť 
Obce Heľpa o výrub stromov, povolil 
výrub 20 ks drevín na parcelách KN č. 
42/1,1870/2,1867,1839/1,1864/1,186
0/1,1836.

Rodina Škutová veľmi pekne ďakuje 
za nezištnú pomoc všetkým, hlavne 
nášmu dobrovoľnému hasičskému 
zboru, ktorí sa pričinili k  likvidácii po-
žiaru a  následnému odstraňovaniu 
škôd na hospodárskej budove. 
Len vtedy človek pochopí, o čom život 
je, ak sa ocitne v situácii, keď si nedo-
káže pomôcť a  poradiť sám. Vtedy 
dokáže oceniť podporu a  pomoc os-
tatných. Aj naša rodina sa v  takejto 
situácii ocitla. 
So slovom ďakujeme vyjadrujeme že-
lanie, aby nikto nemusel zažiť takéto 
nepríjemné chvíle.
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1. Ako sa v Heľpe staráte o odovzdávanie a  udržiava-
nie ľudových tradícií?
Moja práca v  oblasti kultúry spočíva v  tom, že sa staráme 
o  zabezpečenie pravidelných kultúrno – spoločenských ak-
cií v našej obci. Naša obec má byť na čo hrdá, veď vlani sme 
oslávili 50. výročie Horehronských dní spevu a  tanca. Do 
tohto nám pribudol ďalší festival Kolovrátok. Okrem tohto 
sa snažíme o zviditeľnenie našich ľudových tradícií prostred-
níctvom fi lmových dokumentov a spotov, ktoré môžu vidieť 
diváci po celom Slovensku ale aj v zahraničí.
Táto práca je podmienená tým, že musí byť do nej zapojených 
mnoho dobrovoľníkov a  zanietencov, s  ktorými celoročne 
spolupracujeme, aby mohla byť naša kultúra prezentovaná. 
Spolupracujem s  našimi pamätníkmi, ktorí nám podávajú 
kultúru Heľpy tak, ako ju oni kedysi zažívali a snažíme sa ju 
v takej podobe ako ju získavame spracovávať pre ďalšie ge-
nerácie. 
Pred tromi rokmi nastúpila na post riaditeľky Základnej školy 
Mgr. Alena Milanová a jej zámerom bolo vytvorenie základ-
nej školy s  regionálnym vyučovaním. Práve v  tej dobe sme 
mali v obci veľký problém s udržaním detského folklórneho 
súboru Heľpančok, hoci naše deti majú prirodzený talent 
na spev a tanec. Bola som oslovená riaditeľkou ZŠ, aby som 
sa ujala žiakov spoločne s  p. uč. Murínom, Mgr. Bošeľovou 
a Mgr. Oravkinovou, aby sa tradícia detského folklóru obno-
vila. So základnou školou mám uzatvorený pracovno-právny 
vzťah – dohodu o vykonaní pracovnej činnosti na 2 hodiny 
týždenne. Na obecnom úrade si následne tieto hodiny nad-
rábam.
Moderná doba, najmä so svojimi technickými vymoženosťa-
mi, spôsobila oslabenie záujmu detí o ľudové tradície, ktoré 
začali  pomaly ustupovať do úzadia ich záujmov. Práve preto 
bola  regionálna výchova  zahrnutá do školského vzdeláva-
cieho programu, aby ľudové tradície neupadli do zabudnu-
tia. V predmete  regionálna výchova  vyučujem   ľudový spev  
aj  ľudový tanec. Za toto obdobie sa žiaci  naučili mnohé hry, 
tance a v neposlednom rade prirodzené viachlasné spevy ty-
pické pre Heľpu a Horehronie.  Je potešujúce,  že v súčasnosti 
je tento viachlasný spev zapísaný do Zoznamu nehmotného 
kultúrneho dedičstva Slovenska. 

Všímate si našich dôchodcov? Žiadna akcia v našej dedine sa nezaobíde bez nich. 
Keď sa vyobliekajú do krojov ,omladnú.  Ktorej by ste uhádli roky?  Na fašiangy v so-
botu sa len tak zvŕtali na pľaci pri „hrnkoch“. V pondelok a stredu sú v telocvični, 
kde sa veru vyrovnajú aj mladým. Keď je treba v dedine  pomôcť, všade sú súce, do 
každej roboty. V lete sa chodia kúpať, opaľovať a robia rôzne  výlety. O tom, že sú 
naše naozaj šikovné,  ste sa mohli presvedčiť i sami, keď sa na našom amfi teátri 
zvŕtali  v kole ako mladice. Takže posúďte sami, či naši dôchodcovia nie sú „Jak do 
koča, tak do voza“.

Mária Pribylinová

S veľkou chuťou a nadšením sme v Základnej umeleckej škole privítali nový 
školský rok. Naši žiaci opäť vzali do rúk štetce a  farby, prebudili svoje hlásky 
a možno sfúkli prázdninový prach z nástrojov. Svoje dni sme vyplnili umením 
a pripravili pre Vás pekné chvíle na niekoľkých koncertoch.
Už tradične sme v spolupráci so Základnou školou organizovali Mikulášsky kon-
cert pre všetkých žiakov prvého stupňa, ktorých potešili talenty spolužiakov zo 
ZUŠky a samozrejme Mikuláš. Vianočný koncert otváral náš najmladší literárno-
-dramatický odbor vtipnou scénkou o Mrázikovi a z výkonov hercov a reakcií 
publika je jasné, že má sľubnú budúcnosť. Okrem tónov vážnej hudby zazneli 
aj piesne v podaní našej formujúcej sa ľudovky. Potešením pre nás bola veľká 
účasť divákov, ktorí si prišli vychutnať predvianočnú atmosféru v priestoroch 
našej školy. A aby sme urobili radosť aj tým najmenším, navštívili sme Materskú 
školu a žiaci hudobného odboru deťom predstavili všetky hudobné nástroje. 
Náš spevácky zbor sa okrem svojich tradičných vianočných koncertov po oko-
litých obciach zúčastnil aj Horehronského festivalu zborového spevu v Brezne. 
Možno povedať, že s veľkým úspechom. Dirigent a garant festivalu prof. Milan 
Pazúrik o nás napísal: „Mimoriadne príjemným prekvapením bolo vystúpenie 
detského zboru Felix z Heľpy, s ktorým dirigentka Andrea Kirschová predviedla 
výborný výkon. Na Horehroní tak vyrastá veľmi dobré a kvalitné vokálne teleso, 
o  ktorom bude čo to ešte počuť.“ A  za výbornú prácu sme na konci prvého 
polroka svojich žiakov aj odmenili. Naša škola zorganizovala zájazd na detské 
predstavenie Kocúr v čižmách v Štátnej opere v Banskej Bystrici.
A  čo nás čaká v  druhom polroku? Výtvarný odbor už posiela svoje práce na 
rôzne súťaže a pripravuje v Brezne veľkú výstavu. Aj žiaci hudobného odboru 
opäť preveria svoje schopnosti na súťažiach po celom Slovensku. Pripravujeme 
slávnostné koncoročné a absolventské koncerty a veríme, že sa čoskoro na nie-
ktorom z nich stretneme.                                                                              Kolektív ZUŠ

kosloví. Predvianočnú akciu - Od Lucii do Viliji by sme chceli 
pravidelne opakovať a zaradiť ju tak medzi pravidelné akcie 
v obci Heľpa. Podobné akcie plánujeme pripraviť aj na jarné 
a jesenné obdobie, kde by sa odprezentovali zvykoslovia via-
žuce sa k danému času. 
Možno sa to zdá málo a ľudia to vnímajú - že sa v obci nič 
nedeje. Ale každá jedna akcia sa musí dôsledne naplánovať, 
pripraviť a zabezpečiť fi nanciami a ľuďmi ochotnými na tom 
pracovať. Som veľmi rada, že som obklopená ľuďmi, ktorí mi 
vedia pomôcť v každej situácii. Som veľmi rada, že sa v obci 
vytvoril súbor, ktorý zahŕňa dospelých - mužov a ženy, mlá-
dežníkov a deti. Som veľmi rada, že keď sa po celoročnej práci 
postavíme celé teleso na javisko, diváci nešetria aplauzom 
a páči sa im to. Som veľmi rada, že naši heľpianski umelci na 
doskách, ktoré znamenajú svet, zažívajú pravú a nefalšova-
nú radosť z poctivo vykonanej práce.
Mojou túžbou je, aby takýchto oduševnených ľudí bolo ešte 
viac, aby všetci mali potešenie zo spevu a tanca a aby, keď 
sa povie - to sú tanečníci, hudobníci a speváci z Heľpy - každý 
skláňal klobúk pred ich zanietenosťou, láskou a odprezento-
vanou krásou ľudového umenia.
Takže, nech Vám to všetko vyjde.

rozprávala sa Mária Fedorová

Vážení spoluobčania, 
obraciam sa po niekoľkých mesiacoch znova na Vás, 
aby sme sa  stretli a darovali  to najcennejšie – krv. 
Chcel by som Vás preto pozvať na tretie stretnutie, 
kde opäť môžeme spoločne dokázať,   že pomáhať 
vieme a chceme ... 
V spolupráci s OcÚ Heľpa,  Vás chcem srdečne  po-

zvať   na  bezplatné   darovanie krvi, 
ktoré sa uskutoční 

dňa 15.4.2016 (piatok) v čase od  08.00 do 
10.00 h v priestoroch Obecného úradu v Heľpe. 

Záujemcovia o odber krvi hláste sa záväzne na tel. 
čísle : 0905793874 Milan Málik, príp. cez FB (správa) 
alebo priamo na Obecnom úrade v Heľpe.  

JARNÁ
kvapka krvi

Daruješ  krv , daruješ   ž i v o t.

Milan Málik

Z činnosti našej 

Základnej umeleckej školy

Život dôchodcov v našej organizácii

Dve otázky: Dnes vedúcej kultúry a vzdelávania na obecnom úrade
Kultúra v našej obci má dlhodobé tradície. Vlastní bohaté nehmotné kultúrne dedičstvo, o ktoré sa musia ľudia 
neustále starať tak, aby nezaniklo a ostalo pre ďalšie generácie.  Túto činnosť v obci zabezpečujú najmä kultúrni 
referenti. Ich hlavnou úlohou je vytvárať podmienky, aby  ľudové zvyky, spevy a tance  naďalej žili medzi ľuďmi 
a tak sa prenášali z generácie na generáciu. Vďaka tejto práci zviditeľňujú obec nielen v rámci Slovenska, ale 
aj v zahraničí. Našej  pracovníčke na úseku kultúry a vzdelávania Mgr. Márii Kemkovej sme položili dve otázky.

A  práve takýmito spevmi sa deti prezentovali na rôznych 
kultúrnych podujatiach a stali sa aj laureátmi SR v detskom 
ľudovom speve. Detský folklórny súbor Heľpančok sa pravi-
delne umiestňuje  na popredných miestach v rôznych súťa-
žiach a prehliadkach. Medzi naše najvýznamnejšie aktivity, 
ktoré v  rámci organizovania kultúrny podujatí v  našej obci 
patria najmä:
Fašiangy, Deň matiek, Kolovrátok, Horehronské dni spevu 
a tanca, Mesiac úcty k starším, Privítanie Mikuláša a Vianoč-
né zvykoslovia.
S  radosťou prijmeme ďalšie podnety od spoluobčanom aj 
prípadnú spoluprácu
2. Čo ste pripravili v kultúre pre rok 2016 ?
V prvom rade to je príprava našich najmenších, na súťaž Ho-
rehronská valaška, ktorá je tohto roku postupová. Nacvičuje-
me nové choreografi e s detskými tanečníkmi na Deň matiek, 
DFS Kolovrátok a Horehronské dni spevu a tanca.
Mládežnícky súbor Heľpan sa zúčastní v máji na festivale v 
Srbsku. Začíname pracovať s dievčatami, ktoré boli laureát-
kami na celoslovenskej speváckej súťaži pred dvomi rokmi, 
na novej príprave k súťaži dospelých spevákov, ktorá je tohto 
roku taktiež postupová.
Počas piatkových pravidelných pracovných stretnutí sa sú-
streďujeme na nácvik samostatného programu, ktorý diváci 
uvidia na našom festivale HDSaT.
Na 3 víkendy v mesiaci august   máme ponuky na vystúpenia 
v Kokave nad Rimavicou, Očovej a Hriňovej. 
To sú prípravy v rámci folklóru. Len poctivou a pravidelnou 
prípravou a nácvikmi budeme súborom, ktorý bude atraktív-
ny pre režisérov a pripravovateľov folklórnych podujatí. A na 
tomto stavajú takmer všetci tí, ktorých folklór baví a nachá-
dzajú v ňom radosť a pohodu. 
V minulom roku som získala grant z programu ERASMUS + 
a do Heľpy v prvých júnových dňoch zavítajú mladí ľudia z 
Nemecka a Českej republiky. S našimi strávia 10 dní, počas 
ktorých budú spoločne riešiť problémy, ktoré trápia mladých 
ľudí v Európe. Naši partneri hľadajú možnosti vo svojich kra-
jinách, aby návšteva bola opätovaná a naši mohli zavítať k 
nim. 
Ďalšou aktivitou je príprava a prezentácia tradičných zvy-
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Spoločenská
kronikaTradícia nezapadla časom  a  volejbalové mužstvo Heľpy sa opäť kon-

com roku 2015 zúčastnilo na už piatom volejbalovom Vianočnom tur-
naji v Polomke. Ako vždy, mužstvu sa v Polomke opäť darilo a po štyroch 
druhých miestach sme sa tentoraz  umiestnili na prvom mieste.  Posledný 
januárový víkend tohto roku sme tiež reprezentovali Heľpu, no trochu v po-
zmenenej zostave, na volejbalovom turnaji v Pohorelej o pohár starostky 
obce Pohorelá. Tu sme vo veľmi vysokej konkurencii  obsadili štvrté miesto. 
   Poďakovanie patrí usporiadateľom za pozvanie, dobre zvládnuté prípra-
vy a priebeh turnajov  a aj tu platí staré dobré  príslovie: „ Nie je dôležité 
vyhrať, ale zúčastniť sa “. Vyhrali všetci tí, ktorí si prišli zahrať, či pozrieť sa-
motné zápasy,  alebo prišli na  stretnutie v priateľskej atmosfére. 
Som presvedčený,  že pri troche chuti by sme mohli aj v Heľpe oprášiť tradí-
ciu volejbalu  a tak nadviazať na úspechy z minulosti. Kto sa k nám pridá ?    

 Milan Málik

  Turisti z Heľpy usporiadali jubilejný 30. 
ročník   Silvestrovského výstupu na Veľ-
kú Vápenicu, ktorého sa zúčastnilo za 
nádherného zimného počasia rekord-
ných 87 účastníkov vo všetkých veko-
vých kategóriách zo všetkých kútov Slo-

Po niekoľkoročnej hokejovej prestávke zapríčinenej 
neustálym sa otepľovaním, sa v jednu nádhernú 
sobotu 23.1.2015 na ľadovom klzisku športového 
klubu Heľpa uskutočnil hokejový turnaj o pohár sta-
rostu obce Heľpa.  Prestížneho turnaja sa zúčastnili 
mužstvá zo Závadky nad Hronom , Polomky a dvoch 
zástupcov na turnaji mali chlapci z Heľpy a to HC 
Heľpa Spiders „A“ a HC Heľpa Spiders „B“. Na vynika-
júco upravenej ľadovej ploche , ktorú upravili chlapci 
z heľpianskeho hokejového oddielu sa o 9 hodine pri 
teplote -20 °C prihovoril starosta obce Peter Hyriak. 
Spolu s predsedom hokejového oddielu Jaroslavom 
Baťkom privítali účastníkov  turnaja a boj sa mohol 
začať. Turnaj otvorili mužstvá Závadky nad Hronom 
a Heľpianskeho áčka, v ktorom skúsenejší  Heľpania  
nedali svojmu súperovi šancu a vyhrali pohodlne 
6:2. Na druhý zápas nastúpila heľpianska juniorka 
, čiže béčko , ktoré narazilo na silný výber Polomky , 

Po niekoľkých teplých zimách sa koneč-
ne naši žiaci dočkali korčuľovania. 
V rámci telesnej výchovy a krúžkov vyu-
žili ľadovú plochu v priestore Športového 
klubu Heľpa. Na výborne upravenej ľa-
dovej ploche si dievčatá vyskúšali rôzne 
kreatívne piruety napodobňujúc veľké 
hviezdy krasokorčuľovania a chlapci 
zasa napodobnili svoje idoly z najvyššej 
hokejovej ligy NHL. Radosť detí skončila 
vo chvíli, keď museli opustiť ľadovú plo-
chu a pobrať sa domov ku každoden-
ným povinnostiam. 

Mgr. Baťková Andrea

Mesiac december 2015 
a január 2016 

Jubilanti
70. rokov

Mária Giničová
Anna Oravkinová
Anna Červienková
Emília Skladaná
Mária Krajčová

75. rokov
Anna Martincová
Mária Martincová

Anna Ottová
80. rokov

Mária Bošeľová
Anna Paľusová

Alžbeta Kukuľová
85. rokov

Mária Skladaná
Anna Ďuricová

90. rokov
Mária Babeľová

Narodení:
Pavol Kemko

Miriam Hipíková
Šimon Bednář

Zosnulí:
Mária Janková – 90 rokov

Ján Oravkin – 81 rokov
Ján Oravkin – 70 rokov

Anna Oravkinová – 78 rokov
Jozef Tkáčik – 61 rokov 

Ján Ginič – 82 rokov
Sobáše

Maroš Kaštan a Martina Ševcová
Prihlásených:5   Odhlásených: 4

Počet obyvateľov k 31.1.2016 
bol 2628.

Počet obyvateľov k 1.1.2016
Spolu:            2628
Muži:             1248
Ženy:             1380

Spod vysokej siete ...

Veľká Vápenica rekordne

venska. Organizátorov teší, že podujatia 
sa zúčastnilo viac heľpanov ako po iné 
roky z ktorých veľká časť prišla na oslavu 
Nového roka práve do svojho rodiska. 
Hoci teplomer ráno na námestí ukazo-
val - 15 °C počasie sľubovalo pekný tu-

ristický zážitok. Trasa viedla z námestia 
cez Dolinky do sedla Preiehybka a odtiaľ 
na 1692 metrový vrchol Vápenice. Na 
vrchole bolo - 11°C. Odmenou všetkým 
účastníkom boli nádherné výhľady na 
všetky svetové strany. Na vrchole sa 
všetci zapísali do výstupovej knihy, Ces-
tou späť si účastníci pochutnali v údol-
nej stanici vleku pri chatke na Dolinkách 
na vynikajúcej kapustnici, Občerstvili 
sa výborným čajom s rumom a náladu 
im zlepšovali muzikanti Jozef Bošeľa - 
heligonka a Pavol Oravkin - gitara. Naj-
mladším účastníkom bol 8 ročný Boris 
Medveď, najstarším 66 ročný Ladislav 
Ďurica, obidvaja z Heľpy. Spomienkou 
na toto vydarené podujatie bude všet-
kým účastníkom okrem nádherného 
turistického zážitku aj originálna účast-
nícka pohľadnica.  

Jozef Pupiš

Prvý horehronský  „Winter classic“ na Heľpe
posilnený kvalitnými hráčmi z Pohorelej , Telgártu 
a Brezna.  Napriek veľkej snahe našich mladíkov , na-
pokon kvalitnejšiemu súperovi podľahli vysoko 10:4. 
Bohatá nádielka strelených gólov bola vynikajúcim 
zadosťučinením pre fanúšikov, ktorí napriek nízkej 
teplote prišli našich juniorov podporiť.  Na tretí zápas 
turnaja opäť vybehla naša juniorka, ktorá sa tento 
krát stretla so súperom s vedľajšej dediny so Závadkou 
nad Hronom. Na koľko naši chlapci mali v nohách už 
jeden ťažký zápas so súperom statočne bojovali až do 
poslednej sekundy a za predvedenú hru a napokon 
nepriaznivý výsledok v pomere 4:6 sa vôbec nemusia 
hanbiť. Práve naopak , svojou hrou ukázali , že hokej 
v Heľpe má svojich nasledovníkov a napriek štvrté-
mu miestu na turnaji sa ukázali ako dobrá partia. 
„Chalani ďakujeme!“. Posilnenie guľášom a úprava 
ľadovej plochy multikárou  sa robili medzi každým 
zápasom. Nízka teplota nám taktiež  umožnila po-

lievať ľadovú plochu, čo ocenili všetci hráči. Spôsob 
čistenia a polievania ľadovej plochy si niektorí nahrali 
na video a dali na internet. Zostali sme prekvapení, 
keď na druhý deň ráno toto video na internete videlo 
cca 210 000 ľudí a na fórach naše klzisko závistlivo 
hodnotili v superlatívoch. Čerešničkou tohto turnaja 
bol fi nálový zápas, v ktorom sa stretli víťazi predchá-
dzajúcich zápasov, hráči Spiders Heľpa „A“ a mužstvo 
Polomky. Hral sa veľmi kvalitný zápas s obrovským 
nasadením, výbornou kombinačnou hrou a množ-
stvom šancí na oboch stranách. Hra bola dynamická 
a pri zakončeniach vynikli obaja brankári. Hráči Heľpy 
hrali kolektívne, boli súdržnejším a disciplinovanejším 
mužstvom. Po vynikajúcom výkone a po priaznivom 
výsledku pre našich hokejistov v pomere 5:3, odovzdal 
starosta obce Heľpa Peter Hyriak do rúk kapitána 
Juraja Oravkina putovný pohár. Oslava víťazstva a zis-
ku prestížneho pohára trvala do neskorých nočných 
hodín. Myslím, že keď vyslovím, že v tento krásny deň 
bola na našom ihrisku skvelá, priateľská atmosféra 

plná krásnych hokejových stretnutí, krásnych gólov 
a úžasných akcií tak mi dá za pravdu väčšina účast-
níkov, ktorí na Heľpiansky hokej nezanevreli a prišli 
sa skvelou atmosférou nabažiť. Touto cestou chceme 
poďakovať všetkým , ktorí sa podieľali na organizácií 
turnaja , čiže predsedovi hokejového oddielu , pánovi 
starostovi obce Heľpa ale hlavne všetkým chlapcom , 
ktorí v mrazoch obetujú teplo svojho krbu , odídu od 
televízorov a počítačov polievať heľpianske klzisko. Ich 
odmenou a akou si ukážkou práce je plné klzisko ľudí 
a perfektne zorganizovaný turnaj s víťazným koncom. 
Ešte raz všetkým veľké Ďakujeme. 
Jaroslav Baťko, predseda hokejového oddielu v spolu-
práci s Milanom Jankovom.  


